
Busko-Zdrój przykładem rozwoju | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Busko-Zdrój przykładem rozwoju | 1

28 października 2014

Busko-Zdrój przykładem rozwoju

Marszałek województwa świętokrzyskiego, Adam Jarubas spotkał się w Sanatorium Marconi
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w  Busku-Zdroju  z  lokalnymi  dziennikarzami,  podsumowując  4-letnią  kadencję  Zarządu
Województwa i działalność Samorządu na Ponidziu. Marszałek zwracał uwagę na ogromną
rolę przejęcia Uzdrowiska Busko-Zdrój  dla rozwoju regionu oraz wiele inwestycji,  które
zostały wykonane w powiecie buskim.

W konferencji  z dziennikarzami uczestniczyli  również Starosta Buski Jerzy Kolarz  oraz
prezes Uzdrowiska Busko-Zdrój Wojciech Legawiec.

Spotkanie rozpoczął kilkuminutowy film prezentujący działania Zarządu Województwa w
ciągu ostatniej kadencji.

– Trudno w kilku zdaniach streścić, to co zostało osiągnięte w ostatnich czterech latach.
Niezwykle ważne było na pewno przejęcie przez Samorząd miejsca, w którym jesteśmy.
Zabiegaliśmy o to, aby Uzdrowisko Busko-Zdrój nadal było własnością publiczną. Udało się
przekonać ministra i dzięki temu to miejsce nadal należy do społeczeństwa. Chcę
potwierdzić, że mamy bardzo duże plany dotyczące uzdrowiska i całej branży turystyki
uzdrowiskowej. Patrzymy na ten projekt jako na pole do ogromnej współpracy samorządów i
przedsiębiorców – mówił Adam Jarubas.

Marszałek zwracał również uwagę na to, jak rozwój tej branży wpływa na poprawę sytuacji
całego regionu. Od lat Busko – Zdrój należy do czołowych uzdrowisk w Polsce, a teraz
dołączył do niego Solec – Zdrój, w którym wybudowano nowoczesny kompleks basenów
mineralnych, w skład którego wchodzi m.in. jedyny w Polsce mineralny basen leczniczy,
wypełniony wodą siarczkową z dodatkiem solanki z Ciechocinka. W obiekcie jest też basen
rekreacyjny ze zjeżdżalniami i masażami podwodnymi, basenik dla dzieci, a także sale do
ćwiczeń, zaplecze gastronomiczne, sauny, przychodnia rehabilitacyjna. Projekt zrealizowany
został w ramach działania 2.3 „Promocja gospodarcza i turystyczna regionu” Regionalnego
Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007-2013 i wykonany w
formule partnerstwa publiczno – prywatnego. Całkowity jej koszt to prawie 19,7 mln zł, przy
czym wysokość dofinansowania wyniósł 8 mln zł.

Niezwykle istotne były również inwestycje drogowe, które przeprowadzono na Ponidziu.

– Jesteśmy w drodze nadganiania zaległości historycznych w kwestii infrastruktury
drogowej. Przykładem następujących zmian jest most w Połańcu, który niebawem
otworzymy. Rozpoczęliśmy również przygotowania do budowy mostu w Nowym Korczynie,
który jeszcze lepiej połączy nas z województwem małopolskim. Będzie on miał ogromne
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znaczenie komunikacyjne – zyskamy m.in. najkrótsze połączenie z autostradą A4. Duże
znaczenie ma również obwodnica Buska-Zdroju, którą niebawem będziemy otwierać. Nie są
to jedyne duże inwestycje drogowe, jakie udało się przeprowadzić w ostatnich latach –
zaznaczał marszałek Jarubas.

Budowa mostu w Połańcu wraz z rozbudową drogi wojewódzkiej nr 764 i połączeniem jej z
drogą wojewódzką nr 875 zakończy się jeszcze w tym miesiącu. Ostatnie oszczędności
pozwoliły na włączenie do realizacji rozbudowy odcinka drogi wojewódzkiej numer 973
przez miejscowość Dobrowoda w powiecie buskim. W Kazimierzy Wielkiej pod koniec 2013
roku oddano czterdziestokilometrowy odcinek drogi wojewódzkiej nr 776 zmodernizowany w
ramach zadania obejmującego rozbudowę tej drogi od granicy województwa do Buska-
Zdroju. Trasa Kraków – Busko łączy drogę krajową 73 Kielce – Tarnów z Krakowem, dużym
węzłem komunikacyjnym. Na ukończeniu jest realizacja projektu „Rozbudowa drogi
wojewódzkiej nr 776 na odcinku od granicy województwa do Buska Zdroju wraz z
rozbudową drogi woj. nr 973 (obwodnica Buska-Zdroju) i rozbudową drogi woj. nr 768 w
Działoszycach”.

Marszałek Adam Jarubas podkreślał również inwestycje poczynione w obszarze ochrony
zdrowia – Kilka dni temu spotykaliśmy się w szpitalu w Busku Zdroju podczas otwarcia bloku
operacyjnego. Pokazuje on jak zmienia się służba zdrowia w regionie – dodał Adam Jarubas.

W powiecie buskim i okolicznych powiatach zrealizowano również wiele programów
dotyczących szkolnictwa i sportu. Otwarto halę sportową w Wiślicy czy boiska
wielofunkcyjne w Pińczowie i Busku-Zdroju. W tej ostatniej miejscowości uruchomiona
została Filia Biblioteki Pedagogicznej. Ważne były również działania w zakresie melioracji i
ochrony przeciwpowodziowej.

Marszałek podkreślał bardzo dobrą współpracę Samorządu Województwa z samorządami
lokalnymi, dzięki której przeprowadzenie wszystkich inwestycji było możliwe.

Potwierdził ten fakt Starosta Buski, Jerzy Kolarz, który również podkreślał, jak ważnym
wydarzeniem było przejęcie przez województwo Uzdrowiska Busko-Zdrój. – Mając
samorządowe uzdrowisko jesteśmy bezpieczniejsi. Jego komunalizacja dała impuls do
zachowania miejsc pracy i szanse na oferty – powiedział Jerzy Kolarz.

Zwracał również uwagę na duże inwestycje w zakresie ochrony zdrowia i zwiększenie kwot
wydawanych na szkolnictwo – Pozyskiwaliśmy ogromne środki na szkolnictwo, przede
wszystkim zawodowe, które teraz jest dla nas kluczowe. Przekłada się to na efekty



Busko-Zdrój przykładem rozwoju | 4

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Busko-Zdrój przykładem rozwoju | 4

zdawalności egzaminów zawodowych – dodał Starosta Buski.

Efekty przejęcia uzdrowiska Busko-Zdrój przedstawił jego prezes, Wojciech Legawiec –
Projekt komunalizacji zakończył się sukcesem w trzech obszarach. Dotychczasowi
pracownicy zyskali stabilizację, pewność pracy, a patrząc przez pryzmat kolejnych inwestycji
zanosi się na to, że zatrudnienie wzrośnie. Zmiany chwalą również pacjenci, którzy
przychodzą do uzdrowiska. Mieszkańcy Buska i całego regionu również zauważają
pozytywne zmiany dotyczące obszarów, którymi gospodarujemy. W szpitalu „Krystyna”
niebawem zyskamy 161 nowych łóżek, a 50 łóżek da budowa łącznika w Sanatorium
Marconi. Jesteśmy bardzo mocno wspierani przez Urząd Marszałkowski Województwa
Świętokrzyskiego w kwestii promocji uzdrowiska, uczestniczymy w misjach, targach.
Promujemy siebie, gminę, powiat i całe województwo – mówił Wojciech Legawiec, który
zwracał również uwagę na rolę utworzenia klastra Uzdrowiska Świętokrzyskie, dzięki
któremu będzie możliwa realizacja wielu wspólnych projektów.
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